
 Protokół Nr 25/09 
z posiedzenia Komisji Samorz ądu Terytorialnego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 24.04.2009 roku 

 
 
Obrady Komisji prowadziła Pani Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji 
Samorządu Terytorialnego.  
  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji i zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z przebiegu wykonania budŜetu 
województwa za 2008 rok. 

2. Przyjęcie Informacji dotyczącej „Oceny stanu bezpieczeństwa na terenie 
województwa świętokrzyskiego w 2008 roku”. 

3. Zapoznanie się z „Informacją o stanie ochrony przeciwpoŜarowej  
i funkcjonowaniu Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz 
działalności Ochotniczych StraŜy PoŜarnych na terenie województwa 
świętokrzyskiego. 

4. Analiza bezpieczeństwa ruchu na drogach wojewódzkich za lata 2005-
2007 na podstawie informacji opracowanej przez Komendę Wojewódzką 
Policji wraz z dokonaniami i zamierzeniami dotyczącymi poprawy BRD. 

5. Sprawy róŜne 
 
 
Agnieszka Szl ęk – Przewodnicz ąca Komisji  powitała obecnych i zaproponowała, 
Ŝeby pkt. 1 przenieść na koniec posiedzenia. Nie było zastrzeŜeń. Porządek 
posiedzenia po zmianie wyglądał następująco: 
 

1. Przyjęcie Informacji dotyczącej „Oceny stanu bezpieczeństwa na terenie 
województwa świętokrzyskiego w 2008 roku”. 

2. Zapoznanie się z „Informacją o stanie ochrony przeciwpoŜarowej  
i funkcjonowaniu Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz 
działalności Ochotniczych StraŜy PoŜarnych na terenie województwa 
świętokrzyskiego. 

3. Analiza bezpieczeństwa ruchu na drogach wojewódzkich za lata 2005-
2007 na podstawie informacji opracowanej przez Komendę Wojewódzką 
Policji wraz z dokonaniami i zamierzeniami dotyczącymi poprawy BRD. 

4. Zaopiniowanie sprawozdania z przebiegu wykonania budŜetu 
województwa za 2008 rok. 

5. Sprawy róŜne 
 
 
Ad. 1. 
Przyjęcie Informacji dotyczącej „Oceny stanu bezpieczeństwa na terenie 
województwa świętokrzyskiego w 2008 roku”. (zał. 5) 
 



insp. Janusz Kawalec – Pierwszy Zast ępca Świętokrzyskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Kielcach  zreferował temat zgodnie z załączonym 
materiałem (prezentacja multimedialna). Jest zadowolony ze zmniejszającego się 
odsetka przestępczości, kradzieŜy samochodów, wypadków drogowych. 
Cały czas zajmują się m.in. programem „Razem bezpieczniej”. 
Rozpoczęli walkę z szalejącymi motocyklistami i quadowcami. Ma pytanie Józefa 
śurka – Wiceprzewodnicz ącego Sejmiku, Członka Komisji  o regulacje prawne 
dotyczące quadów odpowiedział, Ŝe temat jest bardzo uciąŜliwy. Nie ma 
uregulowanego prawa i tak np. quady raz są rejestrowane jako motocykle, raz jako 
samochody. Wiadomo, Ŝe bardzo trudno takiego złapać, a na drodze polnej nic nie 
moŜna mu zrobić. 
 
Agnieszka Szl ęk – Przewodnicz ąca Komisji  chciała wiedzieć, jak wygląda sytuacja 
w przestępczości nieletnich i w temacie narkomanii. 
 
insp. Janusz Kawalec – Pierwszy Zast ępca Świętokrzyskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Kielcach stwierdził, Ŝe nie będzie ukrywał, iŜ narkomania 
jak najbardziej jest w naszym województwie. Jednak jest jej mniej, mamy zespoły 
antynarkotykowe aktywnie i co waŜne skutecznie działające. 
 
Janusz Skibi ński – Radny  poprosił o wyjaśnienie problemu z „dopalaczami”. 
 
insp. Janusz Kawalec – Pierwszy Zast ępca Świętokrzyskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Kielcach tu na ten moment mają ręce związane. Nie ma 
regulacji prawnej – nie ma przeciwdziałania. Jeśli tylko wejdzie jakieś obostrzenie – 
poradzą sobie z problemem bardzo szybko.  
 
Barbara Duda – Radna  była ciekawa, ilu mamy nowych policjantów i czy nie brakuje 
chętnych. 
 
insp. Janusz Kawalec – Pierwszy Zast ępca Świętokrzyskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Kielcach powiedział, Ŝe w tym roku zgłosiło się juŜ 700 
chętnych osób, przyjętych będzie 15, więc kandydatów jest w nadmiarze. DuŜo 
kobiet zgłasza chęć pracy w policji, oczywiście są bardzo potrzebne, ale 
najprawdopodobniej pojawią się ograniczenia co do zajmowanych przez nie 
stanowisk. W tej chwili w policji pracuje 100 policjantek. 
 
Ad. 2. 
Zapoznanie się z „Informacją o stanie ochrony przeciwpoŜarowej i funkcjonowaniu 
Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz działalności Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych na terenie województwa świętokrzyskiego. (zał. 4) 
 
st. bryg. mgr in Ŝ. Zbigniew Muszczak – Świętokrzyski Komendant Wojewódzki 
StraŜy PoŜarnej w Kielcach na wstępie zaznaczył, Ŝe cały czas zmierzają ku 
lepszemu, mają dobry sprzęt i świetnie wyszkolonych ludzi. Współpracują z Policją, 
Ratownictwem Medycznym, Nadzorem Budowlanym, Weterynarią etc. 
Przeprowadził prezentację multimedialną zgodną z załączonym materiałem. 
 
Lech Janiszewski – Członek Zarz ądu  chciałby wiedzieć coś konkretnego nt 
numeru 112. 



st. bryg. mgr in Ŝ. Zbigniew Muszczak – Świętokrzyski Komendant Wojewódzki 
StraŜy PoŜarnej w Kielcach to wciąŜ jest kłopotliwy temat. Coś robią, ale wszystko 
idzie powoli. Policja odbiera połączenia z „komórek”, straŜ z telefonów stacjonarnych. 
Na razie nie ma się czym chwalić. 
 
Grigor Szaginian – Radny zwrócił uwagę, Ŝe to nielogiczne, Ŝeby straŜacy byli 
wzywani do usuwania os, czy innych owadów. MoŜe lepiej byłoby przeprowadzić 
szkolenia i nauczyć ludzi, jak powinni się zachowywać w chwilach zagroŜenia. 
Zwraca teŜ uwagę na pacjentów-policjantów, którzy od wielu lat pracują z bronią, a 
mają np. urojenia. UwaŜa, Ŝe policja powinna bardziej zwracać uwagę na swoich 
pracowników. 
Zwrócił teŜ uwagę na bezsensowne oznaczenie dróg. Jest zdania, Ŝe mnóstwo 
wypadków zdarza się właśnie dlatego, Ŝe oznakowanie jest niewłaściwe. Chciałby 
teŜ wiedzieć czy policjanci jadąc samochodem słuŜbowym, ale nie na sygnale mają 
prawo przekraczać dozwoloną prędkość. Pyta, poniewaŜ często obserwuje takie 
zjawisko. 
 
st. bryg. mgr in Ŝ. Zbigniew Muszczak – Świętokrzyski Komendant Wojewódzki 
StraŜy PoŜarnej w Kielcach powiedział, Ŝe straŜacy mają obowiązek ratować 
ludzkie Ŝycie w stanie zagroŜenia. Rój os moŜe być zagroŜeniem Ŝycia. Są 
oczywiście firmy, które mogłyby wywieźć owady, ale trzeba im zapłacić. Ludzie wolą 
korzystać z darmowych usług straŜaków. 
Z edukacją ludzi jest bardzo trudno. WciąŜ przecieŜ trwa problem z podpalaniem łąk, 
czy śmietników. Próbują na róŜne sposoby z tym walczyć, włącznie z 
zaangaŜowaniem kościoła, ale efekty są mierne. Ma nadzieję, Ŝe dotacje unijne 
zmotywują ludzi do rozsądniejszego zachowania. 
 
insp. Janusz Kawalec – Pierwszy Zast ępca Świętokrzyskiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Kielcach uwaŜa, Ŝe policja ma bardzo dobrych 
psychologów i nie zgadza się z opinią radnego Szaginiana. 
Co do oznaczenia dróg – obserwują nieprawidłowości i zgłaszają swoje uwagi, 
jednak nie stawiają znaków. Interweniują w przypadkach złego oznakowania. 
Przekroczenia prędkości są nielegalne i moŜna je zgłosić. Policjanci są karani 
wewnętrznie. 
 
W dalszej dyskusji uczestniczyli: Wiesław Woszczyna, Agnieszka Szlęk, Mieczysław 
Gębski. Są zadowoleni z materiałów, pracy straŜaków i ogólnego stanu. 
 
Ad. 3. 
Analiza bezpieczeństwa ruchu na drogach wojewódzkich za lata 2005-2007 na 
podstawie informacji opracowanej przez Komendę Wojewódzką Policji wraz  
z dokonaniami i zamierzeniami dotyczącymi poprawy BRD. (zał. 6) 
 
Dariusz Wróbel Zast ępca Dyrektora ds. Technicznych Świętokrzyskiego 
Zarządu Dróg wojewódzkich w Kielcach zreferował załączony materiał. 
 
Krzysztof Wysocki – Naczelnik Wydziału Dróg Świętokrzyskiego Zarz ądu Dróg 
wojewódzkich w Kielcach powiedział, Ŝe miejsca niebezpieczne tworzą statystyki. 
Przez 3 lata na odcinku 1 km min 4 wypadki decydują o stworzeniu takiego miejsca. 
Wiadomo, Ŝe nie ma to do końca sensu, poniewaŜ wypadki zdarzają się wszędzie. 



Zgadza się, Ŝe złe oznakowanie dróg moŜe być tragiczne w skutkach. Oraz, Ŝe 
czasami jest zupełnie bezsensowne. 
 
Wiesław Młynarczyk – Zast ępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury  dodał, 
Ŝe Wojewódzka Rada Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego organizuje spotkania dla 
dzieci i młodzieŜy dotyczące bezpieczeństwa ruchu drogowego.  
 
W dyskusji uczestniczyli: Grigor Szaginian, Barbara Duda, Mieczysław Gębski, 
Dariusz Wróbel, Krzysztof Wysocki. 
 
Ad. 4. 
Zaopiniowanie sprawozdania z przebiegu wykonania budŜetu województwa za 2008 
rok. 
 
Punkt ten został rozpatrzony wspólnie przez Komisję Samorządu Terytorialnego oraz 
Komisję Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
Maria Fidzi ńska-Dziurzy ńska – Skarbnik Województwa  zreferowała 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu, przeprowadziła prezentację multimedialną. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Józef śurek, Janusz Koza, Wiesław Woszczyna, 
Mieczysław Gębski. Radnym nie podobają się rozbieŜności w planowaniu i 
wykonaniu, zgadza się, Ŝe wychodzą na plus, ale róŜnice są bardzo duŜe. Poza tym 
Lotnisko Kielce juŜ trzy lata jest wpisywane w budŜet i wciąŜ nic nie jest robione.  
Chcieli teŜ dowiedzieć się, na co będzie zagospodarowana nadwyŜka budŜetowa. 
 
Maria Fidzi ńska-Dziurzy ńska – Skarbnik Województwa  powiedziała, Ŝe nie ma 
większego wpływu na rozbieŜności, poniewaŜ zdarza się, Ŝe ktoś zgłasza wniosek o 
duŜo większe dofinansowanie, niŜ jest w stanie rzeczywiście zrealizować. 
NadwyŜka nie jest konkretnie zadysponowana – w pierwszej kolejności zostanie 
przeznaczona na udział własny w działaniach unijnych, poza tym wypełni się nią 
niedobory (np. podwyŜki dla nauczycieli). 
 
Sprawozdanie z przebiegu wykonania budŜetu województwa za 2008 rok zostało 
zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie przez obydwie Komisje. (zał. 3) 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 

Przewodnicząca Komisji 
     
 
      Agnieszka Szlęk 

 
 


